
1 

Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 5. december 2022 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: 5. december 2022 kl. 10.00 
Sted: Telehuset 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Merete Raaschou, Ulla Morin. 
 
 

1. Valg af dirigent  
Lisbeth blev valgt 

 

2. Valg af referent  
Bjarne blev valgt 

 

3. Godkendelse af dagsorden 
Udvalget godkendte med flytning af pkt. 10 til efter pkt. 6. 

 

4. Godkendelse af referat  
Udvalget godkendte referatet uden kommentarer. 

 

5. Orientering fra det politiske udvalg 
 

Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske udvalg: 
 
Amager Strandpark: Beslutning for forslag A: Minirampe + trækvogne til dykkerudstyr, hvis 
fredningen giver lov, ellers 
forslag B: Stenrev/snorkelbane + trækvogne til dykkerudstyr. 
Beslutning om at sende byggefelter i Amager Strandpark i udbud. 
Plejeboliger i Sydhavnsgade godkend og sendes til BR 
Forsøg med sammenlægning af sorteringspunkter og privataffaldsløsning, Nørrebro 
Partikelfiltre på diesel personbiler i Miljøzoner (bl.a. Amager) 
Peder orienterede og fremhævede bl.a. udeservering og godkendelse af dette, prøve 
opmærkning af areal iværksættes i marts 23. Vi diskuterede overholdelse af regler og 
retningslinjer, så som betaling af areal, kontrol af samme osv. Hvem skal kontrollere? 
parkeringsvagter eller? 

 

6. Møde mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 6. februar 23023 
På udvalgsmødet den 7. november havde vi disse betragtninger: 
Udvalget forventer, at teknik- og miljøborgmesteren vil orientere om udviklingen inden for 
udeservicering.  
Derudover lagde udvalget også op til, at Teknik- og Miljøudvalget indstiller et emne til mødet.  
Videre nævnte et udvalgsmedlem, at det er vigtigt at vende med udvalgsmedlemmerne, 
hvordan man sikrer, at midler til fremkommeligheds-/tilgængelighedsforbedringer i 
forbindelse med kommunalt byggeri tænkes ind fra start.  
Videre ønskede et udvalgsmedlem at gøre opmærksom på rådets og andre organisationers 
ønske om bedre trappeopmærkning på metrostationerne. 

 
Beslutning: 

Det blev foreslået at der tages billeder af de træterrasser, restauratørerne opsætter i indre by, 

som gør fortovene meget ufremkommelige. 
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Giv et praj ordningen fungerer dårligt eller slet ikke. 

Ved gadeprojekter og andre vejarbejder bør der informeres bedre om, hvad der udføres samt 

varigheden. Urimeligt at borgerne skal føre tilsyn. 

Markering af trapper ved Metro. 

Affaldsstationer hele problematikken om hvor de placeres osv.  

Der bliver brugt meget krudt på projekter der aldrig bliver til noget, brug hellere krudtet på at 

vedligeholde gader og stræder. 

Udvalget anbefaler at Boligudvalget overtager affaldsproblematikken i lejligheder og 

boligblokke til mødet med det politiske TMU. 

 

7. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v 
 
Arne Bjørn Nielsen orienterer fra Kalvebod miljøcenter. Der er ingen overblik vedr. afslutning af 
jordrensningsprojekt, så offentligheden kan få adgang til området, heller ingen beslutninger 
om, hvilke træer der skal beplantes med. Det blå støttepunkt er et smukt område - flot resultat, 
Arne Bjørn Nielsen mener, at det er afsluttet. 
Bellahøjparker, Arne Bjørn Nielsen refererede, at der ikke sker noget nyt. Det bliver som før - 
ren formalia. 
Arne Bjørn Nielsen var til åbent Rådhus, stor succes. Han deltog i et kursus vedr. lokalplaner og 
er meget begejstret, stiller sig til rådighed fremover til sådanne projekter. 
Ulla orienterede om Bispeengbuens fase 2 opstart 23/2 23. 

 

8. Drøftelse af Teknik- og Miljøudvalgets temaoplæg på Møde i Ældrerådet den 
14. december 2022 
Udvalgets PowerPoint præsentation drøftes og rettes endelig til. 
 
Udvalget diskuterede oplægget. 
Ulla Morin og Peder Blom fremlægger med opbakning fra udvalget. Peder Blom noterede 
udvalgets ændringer undervejs. 
 

9. Invitation til deltagelse i følgegruppen for borgersamling om grønt byliv på 
Indre Østerbro 
Borgerrepræsentationen i København har besluttet at der skal gennemføres en borgersamling 
om grønt byliv på Østerbro.  
I medfølgende brev fra vicedirektør Peter Højer, Teknik- og Miljøforvaltningen inviteres 
repræsentanter fra din organisation/forening til at deltage i en følgegruppe for 
borgersamlingen. 
Følgegruppen mødes første gang den 8. december 2022 kl. 17.30 – 19.00 på Islands Brygge 
nr. 37 lokale Ørestad 

Dagsorden: 

• Velkommen    v. Peter Højer 

• Præsentations runde   v. Peter Højer 

• Den politiske bestilling   v. Peter Højer 

• Pause  

• Hvad er en borgersamling   v. Klaus Grimar projektleder 

• Processen og følgegruppens rolle  v. Klaus Grimar projektleder 

• Spørgsmål og debat 

Tilmeldingsfrist tirsdag den 6. december 
 
Bilag: Invitation til følgegruppe og borgersamling. 
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Beslutning. 
Bjarne Jørgensen vil rigtig gerne deltage fremover, kan bare ikke den 8/12. Lisbeth Sølver 
deltager i stedet for Bjarne Jørgensen den 8/12. 
 

 

10. Invitation fra TMF vedr. kommende helhedsplan for området omkring 
Dybbølsbro 

Teknik- og Miljøforvaltningen i Københavns Kommune er i gang med at udarbejde en trafikal 
helhedsplan for området omkring Dybbølsbro, som skal sikre, at der planlægges for den 
kommende trafik, når området udvikles med nye byområder, infrastruktur og funktioner. 
I den forbindelse vil vi gerne invitere Ældrerådet til et orienteringsmøde, hvor vi vil informere 
jer om helhedsplanen. Der vil også være mulighed for drøftelser og spørgsmål til mødet.  
Kort fortalt blev der i budgetforhandlingerne for overførselssagen 2021/2022 bevilliget midler 
til en trafikal helhedsplan for området omkring Dybbølsbro. Helhedsplanen skal frembringe 
robuste løsningsforslag, der fremtidssikrer de trafikale forhold på og ved Dybbølsbro, og som 
særligt kan forbedre forholdende for fodgængere, cyklister og adgangen til den kollektive 
trafik. 
Vi vil gerne finde et tidspunkt i december eller januar, der passer alle parter. I bedes derfor 
venligst skrive tilbage om I er interesseret i et møde, hvorefter vi kan aftale et tidspunkt.  

Beslutning. 
TMF deltager på udvalgsmødet 9. januar kl. 11.00 – 11.45 

11. Næste udvalgsmøde den 9. januar 2023 
 
Møde mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 6. februar 23023 
Opfølgning på Tema i ÆR 
Konstituering af udvalget 
Borgerpanel indre by. 
Mødet med TMF om helhedsplan for Dybbølsbro kl. 11.00 – 11.45. Der deltager også 
repræsentanter fra Handicaprådet.  
 

12. Eventuelt  
 
Arne Bjørn Nielsen gjorde opmærksom på TM274, som han vil følge op på. 
 


